
Zápisnica zo 7. zasadnutia Obecného zastupiteľstva v Kvačanoch, konaného dňa 

14.6.2023 v zasadačke OcÚ Kvačany od 18,07 – 20,30 hod. 
Prítomní poslanci: Adriana Bošancová, Anna Drbjaková, Roman Lasák, Mgr. Jana 

Odleváková, Miroslava Sihocká 

Hlavný kontrolór obce PhDr. Marcela Jašková  

Neprítomní poslanci: Mgr. Ján Rypák 

Hostia:   Bc. Zuzana Račková, Ing. Juraj Brziak  

Zapisovateľka:  Katarína Kunová 

 

P r o g r a m : 
 

1. Schválenie programu. 

2. Prerokovanie a schválenie rozpočtových opatrení. 

3. Žiadosť o odpustenie poplatku za TKO na rok 2023. 

4. Prerokovanie žiadostí obyvateľov BD č. 257. 

5. Prerokovanie zmluvy o zriadení vecného bremena so Stredoslovenskou distribučnou 

a.s., Žilina 

6. Schválenie navrhnutých členov komisie Obecného zastupiteľstva v Kvačanoch. 

7. Prerokovanie návrhu pasportizácie ciest obce Kvačany. 

8. Prerokovanie a schválenie záverečného účtu obce Kvačany za rok 2022. 

9. Rôzne.  

10. Záver. 

 

1. Rokovanie OZ otvoril starosta obce Jozef Grúň o 18,07 hod. Privítal všetkých prítomných. 

Starosta konštatoval, že prítomní sú 4 poslanci zo 6, teda je OZ uznášaniaschopné. Za 

zapisovateľku bola určená Katarína Kunová. Za overovateľov zápisnice určil Mgr. Janu 

Odlevákovú a Adrianu Bošancovú. 

Hlasovalo:  za -    4 /Adriana Bošancová, Anna Drbjaková, Roman Lasák, Mgr. 

    Jana Odleváková / 

proti –   0  

zdržal sa –  0 

 

Starosta navrhol zrušenie bodu č. 6: Schválenie navrhnutých členov komisie Obecného 

zastupiteľstva v Kvačanoch z dôvodu neúčasti predsedu komisie. 

 

P r o g r a m : 
1. Schválenie programu. 

2. Prerokovanie a schválenie rozpočtových opatrení. 

3. Žiadosť o odpustenie poplatku za TKO na rok 2023. 

4. Prerokovanie žiadostí obyvateľov BD č. 257. 

5. Prerokovanie zmluvy o zriadení vecného bremena so Stredoslovenskou distribučnou 

a.s., Žilina 

6. Prerokovanie návrhu pasportizácie ciest obce Kvačany. 

7. Prerokovanie a schválenie záverečného účtu obce Kvačany za rok 2022. 

8. Rôzne.  

9. Záver. 

Hlasovalo:  za -    4 /Adriana Bošancová, Anna Drbjaková, Roman Lasák, Mgr. 

           Jana Odleváková / 

proti –   0  

zdržal sa –  0 



2. Starosta obce informoval, že na obecný úrad bolo doručené rozpočtové opatrenie zo 

základnej školy ako aj bolo spracované rozpočtové za obecný úrad. Príchod poslankyne 

Miroslavy Sihockej. Odovzdal slovo p. Ing. Jurajovi Brziakovi, ktorý poslancov oboznámil 

s týmito rozpočtovými opatreniami. Potom starosta prečítal návrh uznesenia: 

a) Obecné zastupiteľstvo berie na vedomie návrh rozpočtového opatrenia ZŠ č. 2/2023 a 

schvaľuje rozpočtové opatrenie ZŠ č. 2/2023 v pôvodnom znení návrhu, 

Hlasovalo:  za -    5 /Adriana Bošancová, Anna Drbjaková, Roman Lasák, Mgr. 

           Jana Odleváková, Miroslava Sihocká/ 

proti –   0  

zdržal sa –  0 

 

b) obecné zastupiteľstvo berie na vedomie návrh rozpočtového opatrenia OcÚ č. 3/2023 a 

schvaľuje rozpočtové opatrenie OcÚ č. 3/2023 v pôvodnom znení návrhu. 

Hlasovalo:  za -    5 /Adriana Bošancová, Anna Drbjaková, Roman Lasák, Mgr. 

           Jana Odleváková, Miroslava Sihocká / 

proti –   0  

zdržal sa –  0 

 

3. Starosta obce informoval, že na obecný úrad boli doručené žiadosti na úľavu poplatku za 

komunálny odpad na rok 2023. Podľa schváleného Dodatku č. 3 k VZN č. 5/2015 

o miestnych daniach a miestnom poplatku za KO a DSO je poplatok za TKO pre občanov, 

ktorí sa na území obce nezdržiavajú vo výške 10 €. Tieto žiadosti poslanci zobrali na vedomie 

a poplatok schválili. Potom starosta prečítal návrh uznesenia: 

a) Obecné zastupiteľstvo berie na vedomie žiadosť p. Vladimíra Ďuroňa o odpustenie 

poplatku za komunálny odpad na rok 2023, 

b) obecné zastupiteľstvo schvaľuje úľavu na poplatku za komunálne odpady a drobné 

stavebné odpady podľa § 24 Dodatku č. 3 k VZN Obce Kvačany č. 5/2015 o miestnych 

daniach a miestnom poplatku za komunálne odpady a drobné stavebné odpady na území obce 

Kvačany na Vladimíra Ďuroňa, nakoľko sa na adrese trvalého pobytu dlhodobo nezdržiava, 

Hlasovalo:  za -    5 /Adriana Bošancová, Anna Drbjaková, Roman Lasák, Mgr. 

           Jana Odleváková, Miroslava Sihocká / 

proti –   0  

zdržal sa –  0 

 

c) obecné zastupiteľstvo berie na vedomie žiadosť p. Mgr. Jany Caban-Klepáčovej 

o uplatnenie úľavy na poplatku za komunálny odpad na rok 2023  

d) obecné zastupiteľstvo schvaľuje úľavu na poplatku za komunálne odpady a drobné 

stavebné odpady podľa § 24 Dodatku č. 3 k VZN Obce Kvačany č. 5/2015 o miestnych 

daniach a miestnom poplatku za komunálne odpady a drobné stavebné odpady na území obce 

Kvačany na rok 2023 pre Mgr. Janu Caban-Klepáčovú a jej synov Etiena a Tadeusa, nakoľko 

dlhodobo žijú v zahraničí. 

Hlasovalo:  za -    5 /Adriana Bošancová, Anna Drbjaková, Roman Lasák, Mgr. 

           Jana Odleváková, Miroslava Sihocká / 

proti –   0  

zdržal sa –  0 

 

4. Starosta odovzdal slovo p. Bc. Zuzane Račkovej, ktorá je domovníčkou v BD č. 257. 

Oboznámila poslancov, že závady na  bytovom dome narastajú. Ide hlavne o potrebu opravy 

izolácie okolo BD, výmenu okien, zateplenie DB, praskajúca dlažba pred vchodom. Z dôvodu 

zlej izolácie sú spodné byty stále vlhké, v zime premŕzajú preklady, z čoho vlhnú steny aj 



okná v ostatných bytoch. Starosta informoval, že v bytovom dome sa tvorí fond opráv, ktorý 

je však nedostačujúci, nakoľko by v súčasnosti mal byť vo výške okolo 33.000 €, ale je len vo 

výške 12.000 €. Z fondu opráv sa minulo skoro 12.000 € na opravu ČOV. Z tohto dôvodu by 

bolo potrebné, aby obec investovala finančné prostriedky na odstránenie nedostatkov. 

Nakoľko však nevieme, aká suma by bola potrebná, je nutné zabezpečiť vypracovanie 

cenového odhadu, najlepšie položkovite. Ďalej p. Račková spomenula potrebu prístrešku na 

smetné koše. Z dôvodu, že na spomínanom mieste nie je možné, na základe platného 

územného plánu postaviť drobnú stavbu, je potrebné zvážiť inú možnosť prikrytia 

spomínaných košov. Starosta následne prečítal návrh uznesenia: 

a) Obecné zastupiteľstvo berie na vedomie informáciu o stave BD č. 257, 

b) obecné zastupiteľstvo ukladá starostovi obce zabezpečiť vypracovanie cenového odhadu na 

odstránenie závad na BD č. 257. 

Hlasovalo:  za -    5 /Adriana Bošancová, Anna Drbjaková, Roman Lasák, Mgr. 

           Jana Odleváková, Miroslava Sihocká / 

proti –   0  

zdržal sa –  0 

 

5. Starosta informoval poslancov, že Uznesením č. 35/1/2022, bod č. 4 zo dňa 27.1.2022 bola 

obecným zastupiteľstvom schválená Zmluva o budúcej zmluve o zriadení vecného bremena 

medzi Obcou Kvačany a Stredoslovenskou distribučnou a.s. Žilina na stavbu rozšírenia NNK 

Kvačany – Dlhá Lúka. Na základe uvedeného bola na obec doručená Zmluva o zriadení 

vecného bremena. Poslanci súhlasili s podpisom Zmluvy o zriadení vecného bremena. Potom 

starosta prečítal návrh uznesenia:  

a) Obecné zastupiteľstvo berie na vedomie Zmluvu o zriadení vecného bremena medzi Obcou 

Kvačany a Stredoslovenskou distribučnou a.s. Žilina, 

b) obecné zastupiteľstvo schvaľuje Zmluvu o zriadení vecného bremena medzi Obcou 

Kvačany a Stredoslovenskou distribučnou a.s. Žilina a poveruje starostu obce jej podpísaním.  

Hlasovalo:  za -    5 /Adriana Bošancová, Anna Drbjaková, Roman Lasák, Mgr. 

           Jana Odleváková, Miroslava Sihocká / 

proti –   0  

zdržal sa –  0 

 

6. Starosta informoval prítomných o zaslanom pracovnom návrhu pasportizácie ciest obce 

Kvačany, ktorí im bol e-mailovou poštou zaslaný na odsúhlasenie, prípadné doplnenie. 

Poslanci sa zhodli na tom, že je potrebné doplniť miestne komunikácie pri RD č. 117, 190, 

191 ako aj od RD č. 273 po RD č. 200. Tak isto treba opraviť vlastníka miestnych 

komunikácií od kaplnky na Dlhej Lúke po Poľnohospodársky dvor na Dlhej Lúke a od PD 

Kvačany po parkovisko pod Kvačianskou dolinou. Z tohto dôvodu je potrebné prizvať si 

spracovateľov pasportizácie a oboznámiť ich s pripomienkami. Starosta prečítal návrh 

uznesenia: 

a) Obecné zastupiteľstvo berie na vedomie návrh pasportizácie ciest obce Kvačany, 

b) obecné zastupiteľstvo poveruje starostu obce zvolaním stretnutia so spracovateľmi 

pasportizácie pre zapracovanie pripomienok k návrhu.  

Hlasovalo:  za -    5 /Adriana Bošancová, Anna Drbjaková, Roman Lasák, Mgr. 

           Jana Odleváková, Miroslava Sihocká / 

proti –   0  

zdržal sa –  0 

 

7. Starostu informoval poslancov, že na obecný úrad neboli doručené žiadne písomné 

pripomienky k záverečnému účtu. Následne odovzdal slovo hlavnej kontrolórke PhDr. 



Marcele Jaškovej, ktorá informovala poslancov o odbornom stanovisku k záverečnému účtu 

v nasledovnom znení: „Na základe vlastného zhodnotenia konštatujem, že záverečný účet je 

spracovaný v súlade s príslušnými právnymi normami a objektívne vyjadruje rozpočtové 

hospodárenie, ako aj stav majetku a záväzkov obce Kvačany a preto odporúčam schváliť 

návrh záverečného účtu tak, ako je predložený, t.j. schváliť celoročné hospodárenie obce bez 

výhrad a schváliť prevod prebytku rozpočtu za rok 2022 vo výške 53.324,04 EUR na tvorbu 

rezervného fondu“. Poslanci stanovisko zobrali na vedomie. Potom starosta odovzdal slovo 

Ing. Jurajovi Brziakovi, ktorí informoval poslancov o pohľadávkach, príjmoch, zadĺženosti, 

ako aj o výdavkoch obce. Poslanci sa zhodli na tom, že prebytok rozpočtu bude prevedený do 

rezervného fondu. Starosta následne prečítal návrh uznesenia: 

a) Obecné zastupiteľstvo berie na vedomie stanovisko hlavného kontrolóra k záverečnému 

účtu obce Kvačany za rok 2022, 

b) obecné zastupiteľstvo schvaľuje Záverečný účet obce a celoročné hospodárenie bez výhrad, 

c) obecné zastupiteľstvo schvaľuje použitie prebytku rozpočtového hospodárenia na tvorbu 

rezervného fondu vo výške 53.324,04 EUR. 

Hlasovalo:  za -    5 /Adriana Bošancová, Anna Drbjaková, Roman Lasák, Mgr. 

           Jana Odleváková, Miroslava Sihocká / 

proti –   0  

zdržal sa –  0 

 

8. Starosta informoval prítomných o doručenej cenovej ponuke na dodávku a montáž pvc do 

jedálne v MŠ. Nakoľko cenová ponuka bola doručená len dnes, je potrebné urobiť prieskum 

trhu. Táto informácia bola podaná poslancom len informatívne. Starosta ďalej informoval, že 

doplňujúce voľby na poslanca do OZ budú 9.9.2023. Kandidátnu listinu treba podať na 

obecný úrad do 11.7.2023. Ak sa nik neprihlási, budeme informovaní o ďalšom termíne. 

Ďalej boli poslanci informovaní o tom, že na Kvačiansky kotlík sa chystajú aj občania 

z Tvarožnej z ČR. Mali by byť 3 družstvá, prídu už od stredy 5.7.2023, ale poskytne sa im iba 

večera v piatok 7.7.2023 a 2x raňajky v sobotu a nedeľu. Ubytovanie v MŠ sa poskytne len 8 

osobám, ostatní majú zabezpečené ubytovanie v súkromí. Požadujú od nás informáciu, či si 

budú niečo platiť, napríklad stravu, ubytovanie alebo štartovné. Poslanci sa zhodli na tom, že 

platiť za večeru, 2x raňajky, ubytovanie v MŠ a štartovné pre 3 družstvá nebudú. 

Starosta informoval prítomných o doručenej žiadosti od DHZ Kvačany na príspevok, nakoľko 

sa v obci organizovala Okrsková súťaž. J. Brziak informoval, že keď budú na obec doručené 

účtovné doklady /bloček, faktúra/, obec je povinná ich preplatiť, nakoľko DHZ nemá právnu 

subjektivitu a patrí pod obec. Starosta následne prečítal návrh uznesenia: 

a) Obecné zastupiteľstvo berie na vedomie Žiadosť o príspevok na financovanie Okrskovej 

súťaže DHZ. 

Hlasovalo:  za -    5 /Adriana Bošancová, Anna Drbjaková, Roman Lasák, Mgr. 

           Jana Odleváková, Miroslava Sihocká / 

proti –   0  

zdržal sa –  0 

 

Poslankyňa Odleváková sa informovala, prečo je plnenie dane z ubytovania také nízke. 

Prítomným bolo vysvetlené, že rozpočet bol nastavený podľa plnenia z iných rokov, kde 

v obci boli vyberané pravidelné mesačné poplatky od firmy Hotel Chopok Demänová. 

Nakoľko však bol objekt predaný fyzickej osobe, príjmy z ubytovania nemôžeme očakávať 

v takej výške. Poslanci sa informovali, či súkromné osoby, ktoré poskytujú ubytovanie 

odvádzajú dane z ubytovania, načo im bolo odpovedané, že niektorí chodia štvrťročne, iní 

zasa 1x za rok alebo 1x za 2 roky, záleží to od počtu ubytovaných. Poslanci sa zhodli na tom, 



že treba zaslať ubytovávateľom, o ktorých vieme na 100 % že poskytujú tieto služby, výzvu 

na podanie priznania dane z ubytovania. Starosta následne prečítal návrh uznesenia:   

b) obecné zastupiteľstvo sa uznieslo, že plnenie dane z ubytovania je nízke. Z uvedeného 

dôvodu navrhuje, že budú ubytovávateľom zasielané výzvy k podaniu priznania dane 

z ubytovania.  

Hlasovalo:  za -    5 /Adriana Bošancová, Anna Drbjaková, Roman Lasák, Mgr. 

           Jana Odleváková, Miroslava Sihocká/ 

proti –   0  

zdržal sa –  0 

 

9. Na záver starosta obce skonštatoval, že boli prerokované všetky body stanoveného 

programu, všetkým prítomným poďakoval a rokovanie ukončil o 20,30 hod. 

 

 

 

 

Zapísal/(a):       Starosta obce:  

Katarína Kunová    ........................................ Jozef Grúň      ....................................... 

 

 

Overovatelia:  

     

Mgr. Jana Odleváková            ........................................ 

 

Adriana Bošancová               ........................................ 


